
Givskud lokalråd  

Dagsorden: Bjarne Østerlund  Referat: Elin Søbye  Side  1/ 1 

 

Rådsmøde   Tirsdag, den 14. januar 2025, kl. 19.00 – Givskudhallens cafeteria 

Dagsorden:  

 
 

Referat: 

Råds.medl. .:     Elin    Steffen    Grethe   Bjarne    Jens Chr.    Terese     Erik     Lone 

Fravær. ÷ :                                                                                       x 
Ved mødestart var der 30 fremmødte – hovedinteressen var pkt. 1: Daglig-
varebutik i Givskud. En del af de fremmødte deltog i hele lokalrådsmødet.                                                                                             

1. DAGLIGVAREBUTIK I GIVSKUD? 

- Drøftelse af fremtidig situation. 

Fint fremmøde til dette punkt. 

Enighed blandt alle fremmødte, at vi fortsat ønsker en dagligvarebutik i Giv-
skud. 

At det kræver en indsats fra alle borgere og en købmand at bevare en dag-
ligvarebutik. 

At en dagligvarebutik er et af fundamenterne for at bevare en landsby i ud-
vikling, ligesom institutioner og varierende boligmasse også er livsvigtige for 
at øge tilflytning fremfor fraflytning. 

Lokal initiativtager til et kommende borgermøde svarede på spørgsmål i for-
hold til opslag på Facebook-gruppen Det sker i Givskud 14.01.2025. Denne 
arbejder videre med vores nuværende købmand og Dagrofa og forventer 
derefter snarest, at indkalde til et borgermøde, hvor der kan drøftes mulig-
heder for en fremtidig dagligvarebutik og i hvilken form. 

2. AKTIVITETSOMRÅDE: 

- Nyt omkring projektet v. Terese og 
Elin.  

Kort status på hvad der pt. rører sig på arealet Aktivitetsområde, som er 
græsarealet på området ved kunstgræsbanen.  

Der har tidligere været høring ude hos borgerne, hvor der kunne sendes øn-
sker/input til Lokalrådet. 

Det er et større projekt formentlig med et budget på 1.5-2 mio. kr. 

Opgaven er ikke skrinlagt, men har været ramt af manglende tid hos ar-
bejdsgruppen. 

Givskud GUF har fået bevilget et mindre beløb, som starter op i det små 
med et par aktiviteter, ligesom der pt. arbejdes med andre små delprojekter 
på arealet, som senere kan indpasses i det ønskede projekt. 

3. VÅDOMRÅDEPROJEKTET: 

- Kontakt til Naturstyrelsen 
- Evt. fællesmøde, - se vedhæftet. 

Vedhæftet oplæg drøftet – Naturstyrelsen ønsker et snarligt møde med Giv-
skud Vandværk og Lokalrådet – overskriften “Givskud under forandring” 
som formentlig også bliver overskriften på Årsmødet. 

 

4. BÆREDYGTIGHED, ENERGI OG 

KLIMA: 

- Repair cafe, status v. Lone  
- Arrangementer I relation til Højen 

bæk. Program er sendt ud. 

Godt indblik I de forhåbentlig kommende tiltag, hvor der afventes nogle svar 
omkring de tildelte lokaler på skolen. 
Pt. arbejdes der med Re-fashion – et projekt med byttetøj, byttebørs med le-
getøj, Repair-cafe i skolens lokaler til Design- og Håndværk og Madkund-
skab, et byttested for tiloversblevne byggematerialer – fliser etc. Opslaget 
kan ses på opslagstavlen ved MinKøbmand – et spændende projekt. 

Desuden opfordring til alle om at deltage, når Vejle Kommune tilbyder Kli-
manetværksmøder – der er ca. 4 årlige møder med gratis deltagelse og 
hele familien kan deltage. Det er spændende møder med fokus på den loka-
litet, der besøges. Ex. har Givskud-området lagt lokalitet til på Østerhoved-
vej med Sommerfuglebevægelsen og Hærvejen/Engmark med fokus på bio-
diversitet og naturlaug. 

5. INFRASTRUKTUR: Bilen er grundet pladsmangel ved GoOn-tanken ændret til en renoveret bås 
på P-pladsen på Torvet. Nyt skilt er undervejs. 
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- Byens bil, - flyttet til torvet 
- Freetrailer, - flytning?? 
- Opsribning af P-pladser på torvet, - 

henv. til Vej og Park.  

 
Mht. Freetrailer er Lokalrådet i kontakt med firmaet om tilbagevenden til Giv-
skud. Pt. er det økonomien, der udfordrer. 

Lokalrådet afventer svar på ´henvendelse til Vej og Park Vejle Kommune på 
opstribning efter renovering af P-Pladsen. 

6. NATURLAUG  OG STIGRUPPEN: 

- Forslag til sammenlægning til Natur- 
og stigruppen? 

Kort drøftelse. En evt. sammenlægning skal via Naturgruppens generalfor-
samling. 

Stigruppen er interesseret i sammenlægning og er en undergruppe til Lokal-
rådet og har ikke selvstændige vedtægter, som kræver en beslutning.  

7. FORSKØNNELSE: 

- Skiltning ved torvet (toilet).  

Lokalrådet afventer svar på dets henvendelse fra Vej og Park Vejle Kom-
mune på, hvordan der fra kommunal side vil blive skiltet til toiletbygningen, 
som huser 3 offentlige toiletter. Alle 3 er åbne fra april til oktober og 1 toilet 
åbent hele året. 

8. NORDEAFONDEN:   

- Webinar den 15. januar 2025.  
- Aktivitetshuset søger midler, - hvem 

kan hjælpe med ansøgningen? 

Lokalrådet har rådsmedlemmer med på webinar 15.01.2025.  
 
Mht. Aktivitetshusets ønske om ansøgning, melder Bjarne tilbage til dem 
mht. at de skønnes selv at kunne klare opgaven. 

2 andre lokale frivillige foreninger søger også Nordeas Renoveringspulje. 
Fonden har et ansøgningsskema, som er let tilgængeligt. 

9. VELKOMSTMAPPER: 

- Nye tilflyttere? 

Pt. 10 tilflytterfamilier, der afventer besøg. Lokalrådet arbejder på højtryk på 
at få opdateret flere sider i mappen inden disse besøges. 

Tilflyttere, som køber bolig forsøges besøgt. Tilflyttere i lejeboliger tilbydes 
at deltage i fælles informationsmøder med tilmelding 4-5 gange årligt. 

 

10. ÅRSMØDE I MARTS 2025: 

- Forslag til tidlig annoncering,  
- Reservering af lokale er ok.  

Forslag til tidlig annoncering vedhæftet - udkastet drøftet – der arbejdes vi-
dere med dette. 

Biolog fra Vejle kommune, Bo Levesen og projektleder fra 

Naturstyrelsen, Marc Hammer Holck, vil fortælle om de planer, der er under 

Udarbejdelse for vådområder, skovrejsning mv. i vores område 
Forslag til tidlig annoncering: 
Mht. Annoncering, laves der opslag nu på Facebook “Det sker i Givskud”, 
samt fysiske opslag på udvalgte steder i Givskud. 
Årsmødet afholdes den 25.03.2025 kl. 18.30 Givskud Forsamlingshus. 

Reservering af lokale er ok. 

11. NYT FRA ULN OG VK:  

- Klimaborgersamling, workshop, den 
23. januar 2025 i Spinderihallerne.  

Individuel tilmelding. 

 

12. EVENTUELT: 

- Årets gang i Givskud lokalråd, sendt 
til ULN 

- Næste møde i februar? 
- Hvem tager brød med? 

 

Årets gang i Givskud lokalråd, sendt til ULN (Politisk udvalg for Landdistrik-
ter og Nærdemokrati) i Vejle Kommune.  
Billedserien med kommentarer blev vist for deltagerne på Nytårsmotion 
01.01.2025 i Givskud samt ved mødet i aften. 
 
Flot billedreportage, der viser Lokalrådets mangeartede opgaver i 2024.  
 
Nye befolkningstal pr. 08.01.2025 i byområder – Givskud 620 og er status 
quo – skal ses som et øjebliksbillede. I Givskud Sogn bor omkring 1225 bor-
gere. Der opleves en fornuftig omsætning af solgte huse/ejendomme. 
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Næste møde 26.02.2025 kl. 19.00 Givskud Hallens Cafeteria. Elin tager 
brød med. 

 
 
 

 


